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فريدون حسن

»خليج فارس« را تمرين كنيد تا يادتان بماند 
خليج فارس براي ايراني  ها خط قرمز است، حت��ي در گفتار و نوشتار، 
يعني اينكه ما با هي��چ كس در اين خص��وص تعارف نداري��م و اصلًا 
بر نمي تابي��م كه يك��ي بخواهد نام خليج هميش��ه ف��ارس را حتي به 
صورت سهوي هم اشتباه بيان كن��د، چه برسد به اينكه قصد و غرضي 
هم داشته باشد. در ميان هياهوهاي فوتبال و سروصداهايي كه بعد از 
هر بازي شنيده مي شود، شنيدن برخي اظهارنظرها و جملات بس��يار 

شائبه برانگيز است و نمي توان به راحتي از كنار آن گذشت. 
همه خوب مي دانيم كه كش��ورهاي حاشيه خليج  هميشه فارس طي 
سال هاي اخير چگونه در فوتبال باشگاهي و حتي ملي خود پيشرفت 
كرده اند. اين مسئله را هواداران فوتبال، حتي از خود فوتبالي ها هم بهتر 
مي فهمند و لازم نيست اين جماعت بعد از هر بار شكست يا عدم توفيق 
در مواجهه با تيم هاي كشورهاي حاشيه خليج فارس آن را به هواداران 
فوتبال گوشزد كنند. اين جماعت بهتر است به جاي تكرار اين مسئله 
قدري سطح فوتبال خود را بالا ببرند تا ديگر حتي به صورت نمايشي 
هم شرمنده مردم ايران نشوند، اما مهم تر از سطح فوتبال، نوع ادبيات 
و استفاده از واژگان است كه اين جماعت باي��د در بالا بردن سطح آن 

تلاش كنند. 
براي ايران و ايراني فقط يك خليج مهم است و آن هم جايي نيست جز 
خليج هميشه فارس، جايي كه با جان و دلمان از آن صيانت و حفاظت 
مي كنيم. پس جناب فوتباليست وقتي مي خواهي عدم موفقيت خود 
را توجيه كني، ي��ادت باشد ك��ه ايراني ها واژه جعل��ي به نام »خليج« 
نمي شناسند. براي ما يك خليج فارس بيشتر وجود ندارد. حالا شما اگر 
خيلي كشته و مرده پيشرفت كشورهاي عربي جنوب ايران هستيد و 
آن را مسبب ضعف هاي خود عنوان مي كنيد، بماند براي خودتان. اما 
يادتان باشد كه اين كشورها، كشورهاي حاشيه خليج هميشه فارس 
هستند، نه يك كلمه  كمتر و نه يك كلمه بيش��تر. پس حتماً اين واژه 
محترم و بزرگ را در كنار تمريناتتان مرتب تكرار كنيد تا ملكه ذهنتان 
شود تا از اين به بعد حتي به صورت سهوي هم نتوانيد واژه هاي ديگري 

جز خليج هميشه فارس را به زبان بياوريد. 
اين درس��ت كه فوتب��ال ايران ب��ه سبب ساخت��اري و نرم اف��زاري و 
سخت افزاري از رقباي غرب قاره خود عقب افتاده، اما تمام اينها را هم 
كه كنار هم بگذاريد، دليل نمي شود كه بازيكن فوتبال ايران يادش برود 
كه وجب به وجب خاك اين كشور چگونه پابرجا مانده است. حرف توبيخ 
و تنبيه نيست، حتي منتظر عذرخواهي هم نيستيم، مسئله اين است 
كه جماعت فوتبالي پرمدعا كه در خصوص همه چيز بدون اطلاع نظر 
مي دهند بايد حواس شان باشد كه تماميت ارضي كشور چيزي نيست 

كه به راحتي به بازي بگيرند و بعد هم آب از آب تكان نخورد. 
همين كشورهاي حاشيه خليج فارس سال هاست كه تلاش مي كنند 
واژه مجعول مورد پس��ند خود را جايگزين خيلج فارس كنند و در اين 
كار هم از هيچ تلاشي فروگذار نيس��تند، پس خيلي جاي تأسف است 
كه بازيكن فوتبال ايران هم در همان مسير نام خليج فارس را درست ادا 
نكند. بنابراين بهتر است تمرين كنيد، اينقدر تمرين كنيد كه هيچگاه 
نام خليج فارس را اشتباه به زبان نياوريد. اين خليج هميشه فارس است، 

نه يك كلمه كمتر و نه يك كلمه بيشتر.
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مس��ابقات كبدي قهرماني زنان آسي��ا از ۱۴ ت��ا ۱۸ اسفند ماه به 
ميزباني تهران برگزار خواهد شد. در اين رويداد هشت تيم حضور 
دارند كه در دو گروه رقابت خواهند ك��رد. هند، نپال، بنگلادش، 
عراق، تايلند، سريلانكا، مالزي و ايران تيم هاي شركت كننده در اين 
رويداد هستند. رئيس فدراسيون كبدي در اين خصوص گفت: »تيم 
ملي كبدي زنان نسبت به بازي هاي آسيايي هانگژو ۸۰ تا ۹۰ درصد 
تغيير كرده و جوان شده است، به دليل تغييرات عمده بايد تيم ملي 
در مسابقات بيشتري حاضر شود تا براي ناگويا آماده شود. بعد از اين 

مسابقات قهرماني جهان هند را نيز خواهيم داشت.«

ايران ميزبان كبدي قهرماني زنان آسيا

مراس��م قرعه كش��ي مراحل يك چه��ارم نهاي��ي و نيمه نهايي 
رقابت هاي فوتبال جام حذفي باشگاه هاي كشور از ساعت ۱۱ روز 
يك شنبه هفته آينده در سالن روابط عمومي سازمان ليگ فوتبال 
ايران و با حضور نمايندگان تيم هاي صعودكرده برگزار مي شود. 
استقلال، پيكان، سپاهان اصفهان، نساجي مازندران، شهرداري 
نوشهر، صنعت نفت آبادان، گل گهرسيرجان و ملوان انزلي تيم هاي 

راه يافته به مرحله يك چهارم نهايي جام حذفي هستند.

يك شنبه قرعه كشي يك چهارم نهايي حذفي

محمدحسين گلش��ني، كماندار ريكرو ايران توانست در مرحله 
مقدماتي كاپ آسيايي تايلند با ركوردشكني به مقام اول دست يابد. 
در مرحله مقدماتي مسابقات كاپ آسيايي تايلند، محمدحسين 
گلشني با امتياز ۶۸۱ در رده نخست ايستاد و با كسب اين امتياز، 
ركورد ايران را شكس��ت تا براي نخس��تين بار در مسابقات كاپ 
آسيايي يك ايراني در رده نخس��ت قرار گيرد. پيش از اين ركورد 
ريكرو ايران با امتياز ۶۷۷ در اختيار رضا ش��باني بود كه گلشني 

توانست اين ركورد را بشكند و آن را چهار امتياز ارتقا دهد.

گلشني ركورددار جديد ريكرو ايران

 چه�ره تك ت�ك 

دنیا  حیدری
      گزارش

ه�واداران مغموم 
بود و ناراحت؛ چه 
آنها كه سه ش�نبه ش�ب در س�رماي تهران 
سكوهاي ورزشگاه تازه تعمير شده آزادي را 
پر ك�رده بودن�د و 90 دقيقه ب�ه انتظار توپي 
نشستند كه از خط دروازه النصر رد شود و چه 
آنه�ا ك�ه ب�ه ج�اي س�كوهاي ورزش�گاه 
احمد بن عل�ي دوح�ه از پ�اي گيرنده ه�اي 
تلویزیوني بازي استقلال مقابل الریان را دنبال 
مي كردن�د. خ�وب ك�ه دقي�ق مي ش�دید 
مي توانس�تيد دریابي�د كه هي�چ نتيجه اي 
نمي تواند آنها را عميقاً خوشحال كند وقتي 

تأثيري در واقعيت ماجرا ندارد!
     

براي بس��ياري سؤال بود كه چرا ك��ار به اينجا 
كش��يد؟ چرا پرسپوليسي كه همين شش سال 
قبل براي قهرمان��ي در ليگ قهرمانان آسيا برابر 
كاشيما آنتلرز به ميدان رفته ب��ود و اگر اندكي 
خوش شانس بود مي توانس��ت با كس��ب عنوان 
قهرماني به كار خود پايان ده��د بايد كارش به 
جايي برسد كه بهترين نتيجه اش برابر تيم دوم 
النصر تساوي بدون گل باشد! نايب قهرماني كه 
هواداران پرسپوليس در سرماي هواي دوشنبه 
شب در آزادي به ي��ادش افتاده بودند، داستاني 
نبود كه پدران  ي��ا پدربزرگانش��ان از سال هاي 
دور برايش��ان نقل ك��رده باشند. اي��ن داستان 
براي همين شش سال قبل ب��ود. موفقيتي كه 
بايد سال بعد با كس��ب عنوان قهرماني تكميل 

مي شد، اما نيازي به توضيح نيست كه اين اتفاق 
رخ نداد و كار به جايي رسيد كه چشم هواداران 
پرسپوليس بعد از تساوي بدون گل مقابل النصر 
در آزادي به ساق استقلالي ها ب��ود كه الريان را 
ببرند تا سرخپوشان جواز صعود به مرحله بعد را 

كسب كنند يا  ... . 
2۴ ساع��ت بعد، اوضاع ه��واداران استقلال هم 
چندان بهتر از هواداران پرسپوليس نبود، با اين 
تفاوت كه حسرت آنها خيلي بيشتر از شش سال 
بود و اگر پرسپوليسي ها خاطرات خوشي داشتند 
براي يادآوري و حسرت خوردن، استقلالي ها آن 
را هم نداشتند و اگر داشتند آنقدر قديمي بود كه 
نتوانند خيلي به عنوان دلخوشي از آن ياد كنند. 
در واقع نتيج��ه هفته هش��تم رقابت هاي ليگ 
نخب��گان نبود كه ب��راي هواداران اي��ن دو تيم 
اهميت داش��ت. فارغ از برد،  باخت يا  تس��اوي، 
آنچه طي دو ش��ب اخير فوتبال ايران را به خود 
مش��غول كرده بود، فاصله كيفي فوتبال ايران 
با غرب آس��يا بود. فاصله اي كه بي هيچ ش��ك و 
ترديدي به واسطه حضور مشتي مدير بي كفايت 
و نالايق ايجاد شده و هيچ اميدي هم به كاهش 

آن نيست. 
دوشنبه ش��ب و سه ش��نبه شب بس��ياري ياد 
صحبت هاي برانكو افتادند كه گفته بود فوتبال 
ايران رو ب��ه آمات��وري مي رود. چي��زي حدود 
يك دهه حض��ور او در فوتبال ايران )س��رمربي 
تيم ملي و س��رمربي پرس��پوليس( باعث شده 
بود با توجه به ش��ناختي كه دارد به عنوان يك 
صاحب نظر در خصوص فوتب��ال ايران صحبت 

كند و چهار س��ال بعد از اي��ن اظهارنظر، حالا 
بسياري از جمله س��روش رفيعي با وام گرفتن 
از صحبت هاي پروفس��ور به مس��ئله اي اشاره 
مي كنند كه مرد كروات سال ها قبل هشدارش 

را داده بود!
حق با رفيعي است؛ بازيكنان عربستان با اعتماد 
به نفس قابل توجهي مقابل نماينده هاي ايران 
قرار مي گيرن��د و همين اعتماد ب��ه نفس است 
كه باعث مي شود با دست خال��ي زمين را ترك 
نكنند، حتي اگر از نفرات اصل��ي خود استفاده 
نكرده باشند و با تيم دوم خود ب��ه ميدان رفته 
باشند. نكته اي كه در اكثر مصاف هاي نمايندگان 
ايران با تيم هاي سعودي مي توان به وضوح ديد. 
براي نمونه بايد از بازي سال گذشته ايران برابر 
النصر ياد كرد كه ساير نفرات اين تيم عملكردي 
به مراتب بهتر از رونالدو داشتند و نشان دادند كه 
بدون او هم حرف هاي زيادي براي گفتن دارند، 
درست مثل دوشنبه شب ك��ه در غياب رونالدو 
و بسياري ديگر از ستاره هايش��ان اجازه ندادند 

پرسپوليس طعم برد را بچشد. 
واقعيت ام��ا فراتر از عدم گلزن��ي پرسپوليس به 
النصر در آزادي يا شب سخ��ت استقلال مقابل 
الري��ان در قطر است. مس��ئله حض��ور افرادی 
است كه اجازه نمي دهند فوتب��ال ايران چه در 
رده باشگاهي و چه حتي ملي ب��ه موفقيت فكر 
كند، درست برخلاف فوتبال عربس��تان، قطر و 
حتي امارات كه تصميم گرفتند با كنار گذاشتن 
افراد نادرست و سپردن ك��ار به دست مديران و 
تصميم گيرنده هاي كاربلد، خ��ود را از منجلاب 

آماتوري بيرون بكش��ند و در مس��ير پيشرفت 
گام بردارند. مس��ئله اي ك��ه هن��وز در ايران به 
فكر كس��ي خطور نكرده كه اگر كرده بود، امروز 
با ه��واداران مغمومي طرف نبوديم ك��ه با اميد 
واهي راه ورزشگاه  را در پي��ش مي گيرند و پاي 
تلويزيون ه��اي خود مي نش��ينند ب��ه تماشاي 
معج��زه اي كه هرگ��ز رخ نمي دهد ك��ه اگر رخ 
مي داد با هواداراني مواجه نبوديم كه براي صعود 
نماينده هاي ايران در نخستين دوره ليگ نخبگان 
دست به دعا شده بودند. هواداراني كه با چشماني 
نگران و حتي اشكبار نتايج ديگر تيم ها را پيگيري 
می كردند تا معج��زه اي را ك��ه از تيم هاي خود 
نديده بودند در مصاف ديگر تيم ها جس��ت وجو 
كنند براي رهايي از كاب��وس ناكامي ها. هرچند 
كه در اين بي��ن برخي نيز امي��دوار بودند تا كار 
در همين هفته هش��تم پايان يابد تا ديگر شاهد 
تكرار نتايجي، چون باخت سنگين پرسپوليس 
به الهلال )۴ بر يك( نباشند، اما چرا بايد اينطور 
باشد؟ چرا نبايد دست مديران نالايق از فوتبال 
ايران كوتاه شود تا با اتخاذ تصميم هاي درست، 
شاهد رشد اين رشته محب��وب باشيم؟ چرا بايد 
همچنان شاهد ادامه حضور آدم های اشتباهي در 
پست هاي مهم و تأثيرگذار فوتبال باشيم تا غريبه 
و آشنا مدام سركوفت بزنند كه نتايج رقم خورده 
در ليگ نخبگان نش��ان از فاصله كيفيت فوتبال 
ايران با آسيا دارد، فوتبالي كه مي دانيم كيفيت 
خوبي دارد، اما عده اي خواسته يا ناخواسته اجازه 
هدايت اين كيفيت در مسير درست را نمي دهند 

تا مضحكه خاص و عام شويم!

چوب بي كفايتي مديران بر سر هوادار
آدم هاي اشتباه فوتبال ايران را مضحكه خاص و عام كردند

شايعه تباني در هفته پاياني ليگ  واليبال

عص��ر ام��روز تكلي��ف تيم ه��اي 

شمیم رضوان
صعود كنن��ده به پلي آف مش��خص       خبر

مي ش��ود، آن ه��م در شرايطي كه 
شايعه تباني در هفته پايان��ي، پررنگ ترين بحث روز هاي اخير بوده، 
به طوري كه قوچان نژاد،  سرپرست سازمان ليگ در واكنش به حرف و 
حديث هاي مطرح ش��ده صراحتاً گفت با تيم هايي ك��ه عمداً ببازند 
برخورد مي كنيم: »ما حتي زير بار هزينه هاي اضافي هم رفتيم تا با 
برگزاري همزمان بازي ها در تهران، فيرپلي  ورزشي رعايت شود.«البته 
قوچان نژاد تنها كس��ي نيس��ت كه به شايعه مهندسي كردن نتايج 
هفته هاي پاياني واكنش نشان داده و تقوي، رئيس فدراسيون نيز در 
واكنش به كم كاري برخي  تيم ها در هفته هاي پاياني صراحتاً گفته كه 
بعيد مي دانم چنين اتفاقي رخ داده باشد، با وجود اين باز هم موضوع 

را در دستور كار خود قرار داديم تا بررسي شود. 
 هفته پاياني ليگ  در حالي عصر امروز با برگزاري پنج بازي پيگيري 

مي شود كه گيتي پسند اصفهان، پديده سال گذشته براي بقا در 
سطح اول واليبال كش��ور دست و پا مي زند. هرچند كه سرنوشت 
گيتي پس��ند به نتايج ديگر تيم ها گره خورده و نماينده اصفهاني 
ليگ صرف كسب نتيجه مقابل چادرملو نمي تواند سهميه خود را 

جهت ادامه حضور در ليگ برتر حف��ظ كند و اين سهميه تنها در 
صورتي براي گيتي پسند مي ماند كه سايپا در مصاف با شهرداري 
اروميه به عنوان تيم بازنده زمين بازي را ترك كند. تيمي كه هفته 
گذشته با برتري مقابل چادرملو قهرماني خود را مس��جل كرد و 
بي شك مي خواه��د پايانی شكوهمندانه  در لي��گ داشته باشد و 
همين كار سايپا را سخت و سرنوشت گيتي پسند براي بقا در ليگ 
را مبهم مي كند. اما سايپ��ا هم براي بقا در لي��گ و فرار از سقوط 
چاره اي جز برد ن��دارد. از ديگر بازي هاي حس��اس هفته پاياني 
مي توان به مصاف صنعتگران اميد با فولاد سيرجان ايرانيان،  تيم 
ششم جدول و همچنين رويارويي پاس با طبيعت،  تيم سوم جدول 
اشاره كرد. دو تيمي كه رقابت نزديكي براي كسب آخرين سهميه 
پلي آف دارند. مس رفس��نجان هم كه سقوط��ش از مدت ها قبل 
مش��خص شده، اين هفته با پيكان ديدار مي كند. رقابت  مدعيان 
براي كس��ب سهميه پلي آف در حالي امروز به نتيجه مي رسد كه 
صعود شهرداري اروميه، شهداب يزد، طبيعت، مهرگان نور، پيكان 
تهران، فولاد سيرج��ان ايرانيان و چادرملو اردك��ان و همچنين 

قهرماني شهرداري اروميه پيشتر مشخص شده است. 

آخرين نبرد براي رسيدن به پلي آف

اشرف رامين

شيوا نوروزي

فوتبال ایران روزهاي پرالتهابي را پشت سر مي گذارد. 
از سویي عملكرد نمایندگان ایران در ليگ نخبگان 
زیر ذره بين است، انتخابات فدراسيون در پيش است 
و مهم تر اینكه تيم ملي خود را براي برگزاري دو بازي 
حساس در ایام آخر سال و ابتداي سال آینده آماده 
مي كند. دو دیداري ك�ه نتيجه آن حكم صعود ایران 
به ج�ام جهان�ي 2026 را امضا مي كند. دی�روز امير 
قلعه نویي، سرمربي تيم ملي به دیدار احمد دنيامالي، 
وزیر ورزش رفت و در جلس�ه اي ویژه شرایط تيم و 

برنامه هاي پيش رو را بررسي كردند.

ديدار قلعه نويي با وزير ورزش
قاب

سایه بارسا بر سر مادریدي ها

صدرنشيني اتفاقي مثبت است
بازگشت كاتالان ها به صدر جدول هديه اي بود از سوي تيم هاي مادريدي 
كه بارسلونا با آغوش باز آن را پذيرفت. در آخرين بازي هفته، تيم هانسي 
فليك با تك گل لواندوفس��كي، رايووايكانو را شكس��ت داد ت��ا بارسا با 
امتياز، رئال را از صدر پايين بكشد و خودش يكه تاز لاليگا باشد. اين   5۱
ديدار جدا از سه امتياز حساسي كه نصيب بارسلونا كرد، حواشي زيادي 
نيز داشت. گل برتري بارسا از روي نقطه پنالت��ي  زده شد و داور پس از 
بررسي صحنه اعلام پنالتي كرد. از طرفي رايووايكانو نيز يك گل زد، ولي 
VAR آن را رد كرد. علاوه بر اين تنها گلزن بارسا در اين بازي درحالي كه 
اصلًا انتظارش را نداشت در دقيقه ۸۱ تعويض شد! اين تصميم ناگهاني 
فليك، خش��م لوا را به همراه داشت. اين مهاجم لهس��تاني در 35 بازي 
كه براي تيمش انجام داده، 33 گ��ل  زده و سه پاس گل هم ارسال كرده 
است. فليك، سرمربي بارسا نه تنها از عملكرد داور رضايت داشت، بلكه 
عملكرد شاگردانش را نيز رضايت بخش توصيف كرد:  »بازي براي همه 
بازيكنان بس��يار سخت بود. به هر حال بابت كس��ب سه امتياز بس��يار 
خوشحاليم، چراكه از يك مسابقه سخت اين امتيازات را گرفتيم. مقابل 
يك حريف بزرگ و سرسخت پيروزي سختي كس��ب كرديم. بازيكنان 
حس��ابي اذيت شدند و از اينكه تلاش شان نتيجه داد بسيار خوشحالم. 
با اين حال توجه زيادي به وضعيت ج��دول در مقطع فعلي كار چندان 
خوبي نيست، چون هنوز كلي تا پايان فصل باقي مانده است. با وجود اين 
براي بازيكنان خوشحالم. هدف   ما جنگيدن تا آخر راه است، اما بازي به 
بازي پيش مي رويم. به نظر من مي توانس��تيم حتي بهتر از اين باشيم. 
اين يك دستاورد بزرگ و رسيدن به صدر ج��دول اتفاقي مثبت است. 
خوشبختانه VAR داريم و من هم اين سيستم را قبول دارم.« سرمربي 
آلماني به حواشي تعويض لواندوفسكي اينگونه واكنش نشان داد:  »اينها 
جزو فوتبال هس��تند و مي گذرند. به اقتضاي شرايط مس��ابقه تصميم  
مي گيرم. در مورد لواندوفسكي اين تصميم من بود. او دلش مي خواهد 
بازي كند و گل بزند، اما ما با توجه به ص��لاح تيم تصميم مي گيريم، نه 
آنچه كه خوشايند بازيكنان است. لواندوفسكي از حمايت من برخوردار 
است، اما در نهايت اين من هس��تم كه تصميم مي گيرم و بازيكنان هم 
بايد بپذيرند.« دي يونگ، كاپيتان هلن��دي بارسلونا نيز با خوشحالي از 
صدرنش��يني تيمش صحبت كرد:  »صدرنشيني احساس فوق العاده اي 
دارد. براي رسيدن به صدر تلاش زيادي كرديم، اما هنوز بازي هاي زيادي 
پيش رو داريم. خوب است كه در صدر جدول هس��تيم، اما بايد تا پايان 
ادامه بدهيم و بجنگيم. براي پيروزي سختي  زيادی كشيديم. رايووايكانو 
تيمي سختكوش بود و به خوبي دفاع كرد، به طوري كه در برخي لحظات 
به ما فشار آورد. نكته بسيار مهم ديگر اين بازي اين بود كه دروازه مان را 

بسته نگه داشتيم و اين هم اتفاق مثبتي به شمار مي آيد.«

پلي آف ليگ قهرمانان امشب به پایان مي رسد

 شانس اندك سيتي
و انگيزه رئال

امشب آخرين فرصت براي قهرمانان دو دوره گذشته ليگ قهرمانان است 
تا همچنان در اين تورنمنت باقي بمانند و به تلاش شان براي كسب جام 
ادامه دهند. چهار ديدار باقي مانده از مرحله پلي آف ليگ قهرمانان امشب 
برگزار مي شود و همه منتظر تقابل دوباره رئال مادريد و منچسترسيتي 
هستند. بازي برگشت در حالي در سانتياگوبرنابئو انجام مي شود كه كفه 
ترازو به سود كهكشاني ها سنگيني مي كند. رئال بازي رفت در اتحاد را 
بر 2 پيروز شده و استرس كمتري مقابل سيتيزن ها دارد. البته شاگردان   3
آنچلوتي به خاطر امتيازاتي كه اخيراً از دست دادند، صدرنشيني لاليگا 
را دودستي تقديم رقيب سنتي  كرده اند. اين مسئله روحيه تيم را كمي 
پايين آورده و حتي سرمربي را نيز نگران كرده است. بازگشت روديگر و 
آلابا به تمرينات، خبري خوشحال  كننده براي مادريدي ها بود. آبي هاي 
منچستر اما با برد پرگل ۴ بر صفر برابر نيوكاسل جان دوباره گرفته اند، 
به ويژه عمر مرموش كه در اين بازي هت تريك ك��رد. از طرفي ارلينگ 
هالند هم همچنان گلزني مي كند و اخيراً بازوبند كاپيتاني را نيز بسته تا 
انگيزه اش براي درخشش دوچندان شود. منتها شكست ديدار رفت روي 
شانه هاي گوارديولا سنگيني مي كند. سرمربي من سيتي قبل از مصاف 
با رئال از شانس اندك تيمش براي پيروزي گفت: »اگر بپرسيد شانس 
صعودتان در برنابئو چقدر است، نمي دان��م. احتمالاً يك درصد شانس 
داشته باشيم، اما مطمئناً تا زماني كه شانسي براي پيروزي داريم تلاش 
مي كنيم. واقعيت اين است كه ما در عملكرد و نتايج اين فصل، واقعاً بسيار 
ضعيف بوديم. اين موضوع واقعيت تيم را در حال حاضر تغيير نمي دهد و 
ما هنوز هم خوب نيستيم. البته سفر به مادريد با اين نتيجه بهتر از تصور 
شكس��ت در دقايق پاياني است. شانس صعودمان كم است، زيرا نتيجه 
بازي رفت خوب نبود. شانس وجود دارد و تا زماني كه شانسي باشد از آن 
استفاده مي كنيم. واضح است كه پيروزي بر نيوكاسل به ما كمك مي كند 
و ما سعي مي كنيم تا حد امكان روحيه بگيريم. اگر هميشه مثل تقابل با 
نيوكاسل بازي مي كرديم در جايگاه 22 ليگ قهرمانان قرار نمي گرفتيم. 
در حقيقت تنها يك بازي خوب مانند اين نمي تواند روند هميش��گي را 
تغيير دهد.« آيندهوون در ورزشگاه فيليپس ميزبان يوونتوسي است كه 
بازي رفت را 2 بر يك به اين تيم واگ��ذار كرده است. بانوي پير هر چهار 
بازي آخر خود را در تمامي رقابت ها با پيروزي به پايان رسانده و شاگردان 
تياگو موتا رتبه چهارم سري  آ را در اختي��ار دارند. تيم دوم هلند، اما در 
ليگ اين كشور مقابل اوترخت متوقف شده است. پاري سن ژرمن هم در 
پارك دوفرانس به مصاف برست ديگر تيم فرانسوي رقابت ها مي رود. با 
توجه به برد 3 بر صفر ژرمن ها در بازي رف��ت، شانس صعود تيم انريكه 
بسيار بالاست. دورتموند در سيگنان ايندوپارك منتظر اسپورتينگ است 

تا دوباره برد 3 بر صفر ديدار اول را تكرار كند. 

مبينا نعمت زاده سخت مش��غول تمريناتش است و فرصتي براي ادامه تحصيل ندارد. اين 
دختر تكواندوك��ار در المپيك 2۰2۴ مدال برنز را ب��ه گردن آويخت. 
نعم��ت زاده در صحبت هاي��ش تأكيد ك��رد همچنان براي كس��ب 
مدال هاي بيشتر انگيزه زيادي دارد: »تكواندو بعد از المپيك جايگاه 
بهتري پيدا كرد و باشگاه ها خيلي شلوغ شد و استقبال خوبي از اين 
رشته صورت گرفت. امي��دوارم اين روند هميش��گي باشد و ورزش 
تكواندو در بين تمام رشته هاي ورزشي بالاترين رتبه را داشته 
باشد. بعد از المپيك، سه هفته استراحت و سپس تمريناتم 
را به صورت م��داوم و قوي شروع كردم، چ��ون به دنبال 
تغيير وزن بودم و شرايطم نس��بت ب��ه ساير ورزشكاران 
المپيكي فرق مي كرد. در دو دوره ليگ شركت كردم و با 
اقتدار اول شدم. هفته پيش در مسابقات امارات مسابقه 
دادم و دوم شدم. در باد مدال المپيك نخوابيدم و استاد 
ساعي به من گفت بعد از بازگشت از المپيك مدال را كنار 
بگذار! با توجه به تغيير وزني كه داشتم برنامه هاي خود را 
به خوبي پيش بردم. بحث ادامه تحصيلم هنوز مشخص 
نيس��ت  و در اردوهاي تيم ملي از صبح ت��ا شب تمرين 
مي كنم و فرصتي براي ادامه تحصيل ندارم، حتي اگر اردو 
هم نداشته باشم و در خانه باشم، تمرين سنگين دارم.«

بانوي تيرانداز كشورمان اميدوار اس��ت طلسم ناكامي هايش در المپيك را بش��كند و در بازي هاي 
2۰2۸ لس آنجلس روي سكو برود. هانيه رستميان با اينكه نتوانست در 

المپيك پاريس به مدال برس��د، ولي به خاطر عملكرد خوبش يكي از 
ورزشكاراني بود كه از سوي شهرداري تهران تجليل شد. اين ملي پوش 
تيراندازي در خصوص عملكردش در س��ال ۱۴۰3 گفت: »دو تجربه 

المپيك دارم و نتايج بسيار خوبي گرفتم. اميدوارم با اين تجربه در 
المپيك بعدي به مدال دست يابم و تمام تلاشم را مي كنم كه 
به اين هدف برسم. بعد از المپيك خيلي ها به من گفتند كه 
مسابقه فينال را ديدند و به مدال خيلي نزديك بودم. اولين 
فيناليس��ت تپانچه بانوان در المپيك بودم و خدا را شكر 
عملكرد خوبي داشتم. خوشحالم با اينكه مدال نگرفتم، 
حضورم باعث شادي مردم شد. المپيك بهترين اتفاق 

سال ۱۴۰3 بود و حضور در اين رويداد يك هدف بزرگ 
براي هر ورزشكاری محسوب مي شود. بوندس ليگا هم يك هدف 
بزرگ برايم بود كه محقق شد. تلاش مي كنم دوباره در فينال 
اين مسابقات حضور داشته باشم و به مدال دست يابم. حضور 
در بوندس ليگا براي من تجربه اي خوب و رقابتي متفاوت بود. 
اولين تيراندازي بودم كه در اين ليگ تير مي زند و در فينال 

هم شركت كردم.«

المپيك بهترين اتفاق سال بودفرصت ادامه تحصيل ندارم شیوا  نوروزي
      چهره ها


